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Mûsor,
üzlet, politika

Jelentõs
v á l t o z á s t
hozott 2002
a Cervinus
Rádió életé-
ben, hiszen
a rádiót
üzemeltetõ
C e r v i n u s
Kft-nek új

tulajdonosi köre lett, a rádió pe-
dig Rádió 1 Cervinus néven
mûködik. A közelmúlt, a je-
len és a tervezett jövõ rész-
letei t  boncolgatva, Buko-
vinszky Bélától � a Cervinus
Kft. ügyvezetõ igazgatójától �
arról érdeklõdtünk, hogyan ke-
rültek bele a rádiózásba?

� Fesztiválszervezõi és ven-
déglátós múltunk talán ismert
Szarvason és a környéken, s
mint ilyenek, igen nagy reklám-
felhasználók voltunk. A Rádió
1-gyel már ezen a szálon régi
a kapcsolatunk, tulajdonkép-
pen õk �dobták fel� ezt a témát.
Mi meg Hricz Karcsi barátom-
mal és üzlettársammal elgon-
dolkodtunk rajta, megvizsgál-
tuk a lehetõségeket. Ekkor a
helyi rádió éppen olyan helyzet-
ben volt, hogy vevõt keresett,
létrejött az üzlet.

� A Rádió 1 hálózatba lépés
sokakban ellenérzést váltott ki,
meg kellett küzdeniük az �elvet-
ték Szarvastól a rádiót� hangu-
lattal.

� Igen a mai napig kísér min-
ket ez a feltételezés, teljesen
megalapozatlanul. Nem elvet-
tük, hanem megtartottuk Szar-
vasnak a rádiót. A helyi rádiók
országos helyzete azt mutatja,
hogy vagy integrálódtak na-
gyobb hálózathoz, vagy a lét és
nemlét pengeélén táncolnak. A
Cervinus is tett kísérletet a há-
lózatba kapcsolódásra, de a
Juventussal nem sikerült tartós
kapcsolatot kialakítani, s való-
színû, hogy elvérzett volna a
pengeélen, ha nem jön a Rá-
dió 1 lehetõsége.

� Alapvetõen tehát üzleti
szempontok a mérvadók?

� Természetesen. Ahhoz,
hogy mûködjön a rádió, hogy
az itt dolgozóknak fizetése
legyen ,  bevé te leke t  ke l l
szerezni, ami a kereskedel-
mi rádiók esetében a reklám-
bevétel.

� Tehát mégsem a helyi igé-
nyek irányítják, gyakorlatilag
�elveszett� a rádió.

� Aki ezt a mai világban igy
gondolja, azzal nincs mit tenni.
Mert ugyan roppant fontos,
hogy sikeres üzleti vállalkozás
legyen, a Rádió 1 hálózat még-
is �alulról� építkezõ rádió. A
zenei és marketing stílus mel-
lett ugyanis helyi tudósítókkal

dolgozik, minden órában két,
úgynevezett helyi ablak nyílik,
ebben helyi híreket, informáci-
ókat készítenek a kollégák. Aki
ismeri a rádiópiacot, a kínála-
tot, az igazolni tudja, hogy min-
den más � életképes � lehetõ-
séghez viszonyítva a helyi rá-
dió, a Rádió 1 Cervinus.

� A rádió átalakulását erõs
politikai felhangok kísérték...

� Némi vihar volt, sõt a HVG
is foglalkozott a Rádió 1 Békés
megyével. Meg kell, hogy
mondjam, nem elsõdleges és
még csak nem is másodlagos
egy kereskedelmi rádió életé-
ben a politika. Az, hogy önkor-
mányzatokkal is kötünk üzleti
megállapodásokat � mint ko-
rábban a Cervinus Rádió � ter-
mészetes. A korábban meg-
szokott önkormányzati mûsort
viszont a Rádió 1 mûsorstruk-
túrája nem teszi lehetõvé. Ze-
nei-kereskedelmi rádiót csiná-
lunk, továbbra is igyekszünk az

önkormányzatokkal � nem
csak Szarvason, Gyomaend-
rõdön, Mezõtúron, Kunszent-
mártonban és még sok helyen
� megállapodni, hiszen a hírek
jó része onnan jöhet.

� Hogyan alakul a mûsor-
struktúra?

� Nem változik jelentõsen,
szeptember óta folyamatosan
fejlõdünk abban a tekintetben,
hogy a �helyi ablakokban� ren-
delkezésre álló idõt ki tudjuk
tölteni. Decemberben ez már
száz százalékban megvalósult,
most azon dolgozunk � aho-
gyan az a kereskedelmi rádi-
ókban szokás �, hogy a hírszol-
gáltatásunkat és az egyes te-
lepülések hirdetési potenciálját
összhangba hozzuk. Mindent
összevetve pedig a Rádió 1
Cervinus továbbra is az az adó
lesz ahol a legtöbb slágert, a
legtöbb megyei és helyi hírt
hallhatja, aki a 95.2-re hangol-
ja rádióját.

A rádió
üzleti ü-
gyei körül
is nem
kevés ta-
lá lga tás
z a j l o t t /
z a j l i k
S z a r v a -
son, a

Cervinus Kft. tulajdonosai
közül Hricz Károly beszélt a
pénzügyekrõl.

� Tény, hogy a kft. irányí-
tását adósságokkal, köztar-
tozásokkal vettük át, mára
elmondható, hogy sem
adóssága, sem köztartozá-
sa nincs a Cervinus Kft.-

A rádió hangja
A Rádió

1 Cervinus
� m a g y a r -
hangja� �
jel lemezte
Bukovinsz-
ky Béla
Barta Ber-
n a d e t t e t ,
aki �hivata-

losan� tudósító, s akitõl azt
kérdeztük elsõként, hogy érzi
magát a megújult rádióban.

� Új a helyzet, kétségtelen,
függetlenül attól, hogy folya-
matos a történet, hiszen a régi
Cervinus Rádióban is talál-
koztunk már a hallgatókkal.
Sok minden változott, új a mû-
sorstruktúra, ismerkedni kel-
lett az új technikával. Most
minden óra húszkor és óra
ötvenkor várom a hallgatókat
tudósításokkal, melyek nem
csak Szarvas hanem Gyo-
maendrõd, Mezõtúr, Kondo-
ros, Békésszentandrás, Csa-
bacsüd, Kardos mindennapja-
iról szólnak.

� Kiknek volt könnyebb a
váltás, önnek vagy a hallga-
tóknak?

A hallgatókkal együttérezve
éltem át a váltást, az új mun-
kastílust, a megújult rádiót. A
szeptember óta eltelt idõ azt
mondatja velem: a hallgatók-
kal együtt megszerettük a Rá-
dió 1 Cervinust.

� Ezek szerint hosszabb
távra tervez...

Igen, szeretném, hogy
hosszú távú legyen a kapcso-
lat. Fontosnak érzem, hogy a
helyi rádióban elhangozzanak
olyan tudósítások, melyekbõl
az itt élõk folyamatosan érte-
sülhetnek azokról az esemé-
nyekrõl, amik velük és értük
történnek. Ehhez várom min-
denki segítségét, információ-
ját és ötletét a 66/514-640-es
telefonszámon, vagy a
barta@radio1bekesmegye.hu
e-mail címen.

A tettek embere
Így jelle-

m e z t e
Rácz Zol-
tánt a Rá-
dió 1 Cer-
vinus egyik
értékesíté-
si munka-
t á r s á t
Bukovinsz-

ky Béla, mint kiderült Zoli is
egyetért ezzel, de azért szí-
vesen vállalkozott a beszélge-
tésre is, amit azzal kezdtünk,
milyen érzés neki az új helyen
az új feltételek között dolgoz-
ni.

� Jó érzés, szeretem ezt
csinálni, szeretem a hirdetõ-
ket felkeresni, a kapcsolatot
tartani velük.

� Kell készülni egy-egy
ilyen találkozóra?

� Mindenképpen. Át kell
gondolni, mit szeretnék el-
mondani, azt hogyan, szóval
nagyon is össze kell szedni
magát az embernek, ha ered-
ményt akar elérni. Korántsem
olyan � laza� ez a munka,
ahogy talán sokakban él.

� A munkahely is segít
összeszedni a gondolataidat,
vagy teljesen rád van bízva a
munka?

� Tervszerûen végzi a Rá-
dió 1 Cervinus három üzletkö-
tõje a munkát. Túraterveket
állítunk össze, vevõkartono-
kat vezetünk az üzleti partne-
reknél tett látogatásokról,
igyekszünk mindenkit felke-
resni, s meggyõzni arról, hogy
szüksége van a cégnek, az
árunak a reklámra.

� Önök hozzák a pénzt �
mondhatni � jut-e belõle elég
önöknek?

� Nem panaszkodhatok, jól
megy az üzlet, s a progresszív
jutalékrendszer biztosít ja,
hogy aki komolyan veszi és
dolgozik, az keresni is tud. Azt
sem tagadhatom, hogy szigo-
rúak a követelmények, s álta-
lában � a jókedv ellenére �
megkövetelik a munkafegyel-
met, engem ez inspirál, még
több, még jobb teljesítmény-
re sarkall.

A megyei Rádió 1 hálóza-
tot mûködtetõ Program Mé-
dia Kft. ügyvezetõje, Fodor
József, aki elõször arra vála-
szolt: mióta mûködik, hány
helyen mûködik és milyen
gazdasági csoport üzemelteti
a Rádió 1 hálózatot?

� Az EUROPE DÉVELOP-
EMENT INTERNATIONAL
Európa elsõ rádiós multina-
cionális csoportja mûködteti,
2002-ben már Európa 13 or-
szágában, valamint Ázsiában
és Dél-Afrikában 20 különbö-
zõ rádiós programmal 280
millió embert ért el. Céljuk,
hogy tapasztalataik, valamint
világszínvonalú logisztikai és
szakmai bázisuk felhasználá-
sával egy minden tekintetben
az új fogyasztói és kulturális
szokásoknak megfelelõ, kivá-
ló kereskedelmi rádiót hozza-
nak létre Magyarországon is.
Ezen szellemben született
1997-ben a Rádió 1 Buda-
pest.

A multinacionális csoport
és a helyi rádiós vállalkozá-
sok együttmûködésének gyü-
mölcse, az immár országos
RÁDIÓ1 hálózat:  a Rádió 1
Veszprém, a Rádió 1 Eger, a
Rádió 1 Debrecen, a Rádió
1 Székesfehérvár, a Rádió 1
Pécs, a Rádió 1 Komló, illet-
ve Békés megyében a Rádió
1 Békéscsaba (FM 100.9
MHz), és a Rádió 1 Oroshá-
za (FM 90.2 MHz), a Rádió 1
Gyula (FM 90.5 MHz), a Rá-
dió 1 Sárrét (FM 99.4 MHz)
és a Rádió 1 Cervinus (FM
95.2).

� Magyarországon milyen
piaci helyzetben van most a
Rádió 1?

� A Rádió 1 a � Sláger és
a Danubius rádiókat követõ-
en és immáron a Juventus
hálózatot is megelõzve! � or-
szágosan a 3. legnagyobb
lefedettséggel rendelkezõ ke-
reskedelmi rádió. Értékesíté-
si hálózatunk a hazai lokális
médiapiacon vitathatatlan
vezetõ pozíciót foglal el már
évek óta.Vidéki állomásaink
szinte mindenhol piacveze-
tõk, mind hallgatottság, mind
reklámbevételek tekinteté-
ben.

� Ezt milyen mûsorpolitiká-
val tudták elérni?

� Marketingpolitikánk
könnyedén definiálható: a 18-
35 év közötti elsõszámú, il-
letve a 15-49 év közötti bõ-
vebb célcsoport teljes és vég-
leges meghódítása. Ennek
sikerét napjaink slágereibõl
elõzetes felmérések alapján
összeállított kitûnõ zenei
programjra, valamint a pro-
fesszionális háttérmunkára
alapozzuk. A Rádió 1 az
egyetlen olyan tudatosan
megtervezett rádió, mely ki-
fejezetten a fenti korcsoport-
oknak szól, és amely legfon-
tosabb feladatának
tartja, hogy e kor-
osztályok szórako-
zási, kultúrális és
információs igénye-
it kielégítse, illetve
ezek megtervezé-
séhez ötleteket,
irányt és orientáci-
ót adjon.

A Rádió 1 prog-
ramját a következõ
elemek tervszerû-
en megszerkesz-
tett, hallgatóköz-
pontú kombinációja
alkotja: beszámo-
lunk � a hallgatói
igényeket figyelem-
be véve � minden

fontos eseményrõl. Rövid hír-
összefoglalókat, helyi híreket,
tudósításokat hallhat, aki a
Rádió 1-et hallgatja, a reggeli,
a déli, és az esti idõszakok-
ban.

A nap folyamán pedig
rendszeresen közölt idõjárás-
jelentések és közlekedési in-
formációk, információs blok-
kok, segítik a hallgatók �Ho-
vá?, Mikor?, Mit?, Miért?� kér-
déseinek megválaszolását
(program-, és mozi ajánlók)
mindez a jelen ritmusát tük-
rözõ, aktuális popzenével.

� Milyen esztendõt zárt a
Rádió 1 Békés megye 2002-
ben?

� 2002-ben a  Rádió 1 bé-
kés megyei állomásait üze-
meltetõ vállalkozások kiemel-
kedõen jó évet zártak. A tag-
rádiók  (Békéscsabán, Gyu-
lán és Orosházán) mind hall-
gatottság tekintetében, mind
a hirdetési piac tekintetében
piacvezetõvé váltak. Az új ál-
lomások (Szarvas és Szeg-
halom) tekintetében ugyan-
ilyen pozíciók megszerzésé-
re, az elõzõ 3 városban pe-
dig azok megtartására törek-
szünk 2003-ban is. Számot-
tevõ helyi (rádiós) konkuren-
ciával pusztán a békéscsabai
állomásnak kell számolnia.
Tekintettel viszont arra, hogy
a konkurens rádiók más mû-
sorstrutúrával, más hallgatói
réteget megcélozva dolgoz-
nak a meglévõ adók megfér-
nek egymás mellett a piacon.

� Milyen tartalmi, technikai
fejlesztés várható a jövõben?

� A mûsor alapja, a zene,
mindenhol azonos. Azonosak
továbbá az arculatot megha-
tározó adásazonosítók (auto-
promó, jingle, liner, automa-
tikusan hangoló RDS rend-
szer stb.) Az óránként két al-
kalommal 4-6 percben jelent-
kezõ ún. lokális ablakok ad-
ják a Rádió 1 helyi jellegét, a
�hazai� hangot. A lokális ab-
lakokban mennyi és milyen
helyi közéleti mûsor jelenik
meg azt a helyi szakemberek
(management, tudósítók)
munkája és megítélése hatá-
rozza meg. Az adásminõség
jelenleg Szarvason és Szeg-
halomban hagy némi kíván-
nivalót, ennek oka a mikrohul-
lámú átviteltechnikában kere-
sendõ, azzal együtt is, hogy
a jelenleg használatos átviteli
technológiák közül a mi ese-
tünkben ez a legköltség-
hatékonyabb és a legbizton-
ságosabb. A megoldást � re-
ményeink szerint � megtalál-
tuk. Szarvason például új � a
jobb minõségben történõ su-
gárzást elõsegítõ � adópon-
tot kerestünk: a víztorony te-
tején. Az átköltözés engedé-
lyeztetése jelenleg folyamat-
ban van, terveink szerint még
januárban átköltözik az adó.

nek. Ez � az üzleti partne-
reink bizalmán túl � azért is
fontos, mert mindenféle pá-
lyázati  lehetõségnek ez
alapfeltétele, s mi szeret-
nénk ezeket kihasználni. A
mûködés legjelentõsebb be-
vételi lehetõségében, a hir-
detések terén is jól hala-
dunk, a korábbi hirdetéseket
év végéig megháromszo-
roztuk, összegszerûen és a
hirdetõk számában is. Miu-
tán a helyi hirdetési lehetõ-
ségen túl megyei és orszá-
gos hirdetéseket is tudunk
értékesíteni, reméljük, hogy
továbbra is dinamikusan tu-
dunk fejlõdni ezen a téren.
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